
  

  
  

  
  

  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  

    
  
  
  
  
  

    הפ"י : שב ראשיו
  

  ד"ר מאיר נעמן
  

  

  :חברי הוועד המרכזי
  

  גב' אלסי מאמו
  אשרף עכאוימר 

  ד"ר דליה אלוני
  גב' דנה רביי 
  מר יותם בן שץ
  מר עמוס ספיבק
  רמר עמיר סנד

  גב' פאולה סדובסקי
  מר שמעון נסים

  פרץ-גב' רותי ברנשטיין
  

  

  :החטיבותשביראש יו
  

  אר'-תע'-חב' -מיכאלה שניירגב' 
  'שק -ד"ר עומר פורת
  'קל -מר עמוס ספיבק

  'רפ -שמעון-נטלי מלמדגב' 
  'נח -גב' ציפי חייקין

  מת' - פרץ-גב' רותי ברנשטיין
  'הת –גב' תמר מאיר

  
  

  וועדות :שבי ראשהיו
  

  תביקור-כהן- רענןפנה דגב' 
  האתיק –ציון-בןנה חגב' 

  

  

  : בעלי תפקידים
  

  מנכ"ל-מר דני כפרי
  יועמ"ש-עו"ד ברוך אברהמי

  ו"חר–דןמר אריק 

  

 

  2016פברואר  15 

  משולחנו של היו"ר....

 .על פגיעה, אכזבה, למידה, ציפייה ואיחולים לשמחה. הפעם

  : פגיעה -"מוטות" אבחנות חשש ל

הרפורמה בבריאות הנפש שנכנסה לתוקפה לפני כחצי שנה, נשאה בחובה הבטחה (לכאורה) שכל מי 

  .ורגשית, יזכה לקבל טיפול פסיכולוגי הולם, במידת הצורךשסובל ממצוקה נפשית 

מהזכאות לקבלת טיפולים פסיכולוגיים  (",מצוקה נפשית הנובעת מ"מצבי חיים) - Z אלא שהחרגת קוד

הפרעה נפשית מזוהה ומוגדרת), עוררה הדים קשים ) - F והתניית הטיפולים בקבלת אבחנה של קוד

פסיכולוגים במרפאות השונות עלולים  נוצר "מדרון חלקלק", לפיו וחשש ממשי מפגיעה אתית אפשרית.

כדי להצדיק ולאפשר טיפולים לנזקקים  ,F להדביק" אבחנות מקוד" ,להידרש, באופן גלוי או סמוי

 .שמצוקתם משמעותית

השלכות ומגבלות הרפורמה, כולל כמובן גם סוגיה אתית  הפ"י מתריעה ופועלת במלוא הנחישות, כנגד

לאחרונה, בעקבות פנייה ספציפית של פסיכולוג לוועדת האתיקה, . מסגרות הרלוונטיות השונותזו, ב

הנושא שב ומאלץ את כולנו לעמוד על "משמר , שהצביע על קיומה הממשי (לכאורה) של התופעה

כנגד "חציית קוים אדומים" ופגיעה הרת סכנות אתיות ומהותיות,  ,האתיקה", להתריע ולפעול

 .לפגוע באופן משמעותי במטרות הרפורמה עצמהאף  העלולה

 .אם למי מהחברים יש מידע ספציפי וקונקרטי בעניין, נא לשתפנו בהקדם המרבי

 

 : אכזבה - אסיפה כללית

העיון והאספה הכללית שהתקיימו לפני כשבועיים, אורגנו טוב מאוד. הם כללו מפגש עיון חשוב  מפגש

השתתפות יו"ר מועצת הפסיכולוגים, הפסיכולוגית , ב "הפסיכולוגיה לאן"  וחיוני ביותר תחת הכותרת

הארצית, נציגת הפסיכולוגים במח"ר ויו"ר הפ"י. אלא שלמרבה הצער כמות המשתתפים הייתה דלה 

ביותר ואף מביכה. יש בכוונתנו להמשיך ולקיים דיון ובדיקה מעמיקים של הנושא, לצורך הפקת לקחים 

 .ותית ומרשימה יותר באספות הבאות. הצעות החברים תתקבלנה ברצון ובתודהויצירת נוכחות משמע

  

   :למידה  -ה" חוק הפסיכותרפי"

היזמה לחידוש הניסיונות לחקיקת "חוק הפסיכותרפיה", עליה דיווחתי במידעון הקודם, צוברת עניין 

ותאוצה מבורכים. לח"מ זה נראה כ"צו השעה" ואפילו קריטי לצורך הגנה על הנזקקים לייעוץ וטיפול 

י ואף מועצת פסיכולוגי מקצועי ואיכותי והן על מקצוע הפסיכולוגיה. יחד עם זאת, מסתבר שבעבר הפ"

 ."הפסיכולוגים התנגדו למהדורות קודמות של "חוק הפסיכותרפיה

 .החברים -אנו בהפ"י נלמד הנושא על כל היבטיו ואף כאן נשמח לקבל דעות והמלצות מכם 

  

  

  

  



  
  
  
  
  
 

  :ציפייה -שינוי בהקצאת המלגות 

הפסיכולוגית הארצית, הנושא נמצא בהווה בדיונים אינטנסיביים ב"חלונות  -לטענתה של ימימה

הגבוהים". לדעתה התכנית של משרד הבריאות היא טובה ומועילה, הגם שקופות החולים מנסות 

להתקבל בקרוב ואז זה יועלה לדיון מחודש בישיבה להתנגד לה. התגובה המלאה של הקופות צפויה 

  הבאה.

  
  : "..שמחה -משנכנס אדר, מרבין ב"
 

  ,שלכם
 מאיר

 

  


